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Förslag till beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

skrivelsen från socialdemokraterna och vänsterpartiet om satsning på 

miljöutveckling i Farsta stadsdelsområde. 

 

 

 

 

 

 

 

Ulla Thorslund 

stadsdelsdirektör Lena Rabe 
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Sammanfattning 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden uttrycker socialdemokraterna och 

vänsterpartiet oro för att nämndens uppsatta miljömål inte kommer att nås. Enligt 

socialdemokraterna och vänsterpartiet går privatisering av verksamheter före 

miljötänkande.  

 

Kraven på upphandlade verksamheter är desamma som på förvaltningens egna 

enheter och de privata aktörerna ska sträva efter att minimera den negativa 

miljöpåverkan. Regelbunden uppföljning sker av de privata utförarna och 

upptäcks brister upprättas ett åtgärdsprogram. Förvaltningens prognoser visar att 

nämndens samtliga beslutade miljömål kommer att nås vid årets slut och för varje 

år höjs ambitionen för miljömålen. 
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Ärendets beredning 

Ärendet har beretts inom avdelningen för planering, strategi och service.  

Bakgrund och remissen i sammanfattning 

Vid stadsdelsnämndens sammanträde den 17 mars 2011 lämnade social-

demokraterna och vänsterpartiet in en skrivelse med synpunkter om privatisering 

av verksamheter samt uttryckte en oro för att nämndens miljömål inte kommer att 

uppnås. De anser att åtgärderna i klimatarbetet är ineffektiva på grund av otydliga 

mål och dålig uppföljning. Upphandlingar av verksamheter har gjorts utan att 

miljö- och klimatmål har angetts i upphandlingsunderlaget. 

 

Stadsdelsnämnderna har enligt socialdemokraterna och vänsterpartiet minskat 

resurserna för miljöarbetet. Tidigare fanns miljösamordnare inom 

stadsdelsförvaltningarna men nu är resurserna begränsade, vilket minskar 

möjligheterna till att bedriva ett effektivt miljöarbete. 

 

I skrivelsen hävdas att privatisering och en minskad satsning på miljöarbete gör att 

uppsatta miljömål inte nås och att utrymmet att höja miljöambitionen ytterligare är 

mycket begränsat.       
 

Förvaltningens synpunkter  

Förvaltningen arbetar fortlöpande med att uppnå de miljömål som är beslutade av 

nämnden. Några av målen är redan nådda, exempelvis andelen miljöbilar och 

andelen ekologiska livsmedel. Andra mål, som biologisk hantering av matavfall, 

arbetas det intensivt med för att få i gång på förskolorna. En utredning om 

kostnadsoptimering av eltarifferna i förvaltningens lokaler utfördes i början av 

året, vilket på sikt leder till både minskad förbrukning och minskad kostnad.  

 

Kraven på upphandlade verksamheter är desamma som på förvaltningens egna 

enheter och de privata aktörerna ska sträva efter att minimera den negativa 

miljöpåverkan. Regelbunden uppföljning sker av de privata utförarna och 

upptäcks brister upprättas ett åtgärdsprogram. 

 

Någon tjänst som miljösamordnare finns inte längre på förvaltningen. Det betyder 

inte att miljöarbetet har avstannat eller minskat. Däremot är ansvaret spritt över 

fler funktioner och ute på enheterna. Inom administrationen finns olika delar av 

miljöarbetet fördelat till exempelvis lokalansvariga, parkingenjör, planerings-

sekreterare och utvecklingssekreterare. Förvaltningen ser inte någon risk för att 

uppsatta miljömål inte nås under året. 
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Socialdemokraterna och vänsterpartiet önskar att grundskolechefen för det område 

där Farstas skolor ingår ska bjudas in till nämnden för att redovisa hur skolan 

arbetar med miljöfrågor. Grundskolan har en ny områdesorganisation och 

förvaltningen kommer att träffa nya områdeschefen under hösten. Höstens 

nämndmöten är redan planerade med inbjudna gäster till Öppet Forum men inför 

vårens möten kan eventuellt skolans nya områdeschef inbjudas till ett nämndmöte.     

 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 

Bilaga  
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